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PROTOKÓŁ NR 9/19 

ZE WSPÓLNEGO POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I FINANSÓW, 

KOMISJI GOSPODARCZEJ, KOMISJI SPOŁECZNEJ, KOMISJI 

REWIZYJNEJ ORAZ KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI, 

KTÓRE ODBYŁO SIĘ DNIA 20.08.2019 R. 

 
 Posiedzenie o godz. 17.00 otworzyła, a następnie prowadziła, Przewodnicząca Komisji 

Budżetu i Finansów Barbara Graban. W posiedzeniu uczestniczyło sześciu członków Komisji 

Budżetu i Finansów, siedmiu członków Komisji Gospodarczej (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu), pięciu członków Komisji Społecznej, pięciu członków 

Komisji Rewizyjnej oraz czterech członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 W posiedzeniu uczestniczyli także: Janusz Kosecki – Burmistrz Miasta, Wojciech 

Wierzbowski – Sekretarz Miasta, Barbara Krzyżanowska – Skarbnik Miasta, Marcin Hałas 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji, Przewodniczący 

Rady Miejskiej – Krzysztof Czapiewski, Maria Kiełb – Stańczuk reprezentująca firmę DOM 

Biuro Urbanistyczne ze Starogardu Gdańskiego oraz Krystyna Bogulska. 

     Tematem obrad komisji była analiza materiałów na najbliższą sesję Rady Miejskiej oraz 

wypracowanie planów pracy poszczególnych komisji na II półrocze 2019 roku.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miasta Skórcz rejon ulic Ogrodowej i Zielonej przedstawiła 

zebranym pani Maria Kiełb – Stańczuk reprezentująca firmę DOM Biuro Urbanistyczne ze 

Starogardu Gdańskiego. 

Radny Henryk Czarnecki pytał czy projektowane zmiany będą niosły za sobą jakieś 

skutki finansowego dla gminy?  

Pani Maria Kiełb – Stańczuk odpowiedziała, że nie. To w ogóle nie wpływa na budżet 

miasta, bo nie tworzymy nowych terenów, które obciążałyby miasto, ani nikomu niczego nie 

zabieramy, nie zmieniamy przeznaczenia terenu. To jest taka prosta, porządkowa zmiana.  

 W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem.  

Wyniki głosowań były następujące: 
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 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 6 0 0 

Komisja Społeczna 4 0 0 

 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miasta Skórcz (dla fragmentu miasta Skórcza zawartego 

pomiędzy ulicami Hallera, 27 Stycznia, Norwida i wschodnia granicą administracyjną 

miasta)  przedstawiła zebranym pani Maria Kiełb – Stańczuk reprezentująca firmę DOM Biuro 

Urbanistyczne ze Starogardu Gdańskiego. 

Radny Roman Pietrzykowski pytał, co oznacza ilość, która nie będzie znacząco 

oddziaływać na środowisko? Czy to jest jakaś konkretna liczba? 

Pani Maria Kiełb – Stańczuk wyjaśniła, że to jest konkretna liczba i to się bierze w tzw. 

dużych jednostkach przeliczeniowych. W zależności od tego, co jest przedmiotem hodowli, czy 

np. świnia, czy krowa, czy cielak, czy koń, to odpowiednio się to przelicza. 

Radny Henryk Czarnecki pytał, czy normy zostają takie, jakie były dotychczas? 

Pani Maria Kiełb – Stańczuk odpowiedziała, że ten pan, zanim w 2012 roku plan został 

uchwalony, starał się o decyzję o warunkach zabudowy i w ramach tej decyzji o warunkach 

zabudowy, też starał się o odpowiednią ilość tej trzody. Dostał tę decyzję i ta decyzja określała 

ilość. I to zostało przepisane do planu i nie zwiększamy tej wielości. Ja rozmawiałam z tym 

panem, czy on zamierza dalej to utrzymywać, czy rozwijać hodowlę. Mówi, że na razie nie ma 

innego pomysłu na to, natomiast ma świadomość, że ta lokalizacja nie jest rozwojowa, że nie 

da się w tym miejscu prowadzić dużego gospodarstwa hodowlanego, bo tego się fizycznie nie 

da w tym miejscu robić. Gdyby mu się udało zakupić jakąś nieruchomość gdzieś poza miastem, 

to on byłby chętny nawet się w całości z tym przenieść. Tak deklarował.  

Radny Czarnecki mówił, że nieruchomości są do kupienia poza miastem, na co pani 

Maria Kiełb – Stańczuk potwierdziła, że są, tylko jest kwestia ceny. 

W trakcie omawiania powyższego projektu uchwały na salę obrad przybył radny Stefan 

Wiśniewski i od tego momentu Komisja Gospodarcza obradowała w siedmioosobowym 

składzie, a Komisja Społeczna w pięcioosobowym składzie.  
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 W związku z brakiem innych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

przewodniczący poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki 

głosowań były następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

Po głosowaniu, salę obrad opuściła pani Maria Kiełb – Stańczuk reprezentująca firmę 

DOM Biuro Urbanistyczne ze Starogardu Gdańskiego. 

 

Informację z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Skórcz za I półrocze 2019 roku 

szczegółowo omówiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska.    

Radna Barbara Graban pytała o dochody w dziale transport i łączność, bo tam jest tylko 

1,65% wykonania.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że tam jest zaplanowana dotacja na ul. Piaskową, a jeszcze nie 

jest to zadanie rozliczone. Na 30 czerwca nie było tam jeszcze wykonania. Również jeżeli 

chodzi o stronę wydatkową, to wszystko jest w trakcie realizacji. Dopiero Piaskowa teraz 

została oddana do użytku. Będziemy rozliczać to zadanie, otrzymamy dotację, a tutaj jest stan 

na 30 czerwca i jest tylko kwota za zajęcie pasa drogowego, która wpłynęła po stronie 

dochodowej.  

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionej informacji, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jej przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Miejskiej Skórcz 

na 2019 rok szczegółowo przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara Krzyżanowska.  

 Radny Adam Gawrzyał pytał, na co jest te 2 tys. na zakup materiałów i wyposażenia? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że tam jest zakup paliwa i opał do remizy. Radny Gawrzyał pytał, co 

to są w takim razie usługi pozostałe? Na co pani Skarbnik odpowiedziała, że są tam m.in. 

przeglądy techniczne pojazdów i sprzętu.  

 Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że może trzeba się zastanowić nad tym, czy 

nie wyłączyć ich z systemu do końca roku?  

 Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że planu pewnie by wystarczyło, gdyby nie ta 

duża akcja. Doskonale Państwo wiecie, że ponad 20 tys. zł kosztowała nas akcja w Iglotexie. 

 W związku z brakiem dalszych pytań co do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Miejskiej Skórcz na lata 2019 - 2028  przedstawiła zebranym Skarbnik Miasta Barbara 

Krzyżanowska. 

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, Przewodnicząca 

Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem. 

Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 6,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/56/2019 z dnia 9 lipca 2019 r.  

w sprawie upoważnienia Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

do prowadzenia postępowania w spawach przyznania świadczeń pomocy materialnej  
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o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Skórcz  

przedstawił zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych przedstawił zebranym Sekretarz Miasta Wojciech 

Wierzbowski.  

 W związku z brakiem pytań, co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

Komisji Społecznej Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik 

głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem projektu uchwały – 5,  

- „przeciw” – 0,  

- „wstrzymujących się” – 0. 

 

 Projekt uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Skórcz przedstawił 

zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 3 2 1 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 
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 Projekt uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Skórcz przedstawił 

zebranym Burmistrz Miasta Janusz Kosecki. 

 W tym miejscu pani Krystyna Bogulska przedstawiła się radym i opowiedziała parę 

słów o sobie i swojej dotychczasowej pracy w Urzędzie Miejskim w Skórczu.  

 W związku z brakiem pytań co do przedstawionego projektu uchwały, przewodniczący 

poszczególnych komisji zarządzili głosowania nad jego przyjęciem. Wyniki głosowań były 

następujące: 

 „za” „przeciw” „wstrzymujący się” 

Komisja Budżetu i Finansów 6 0 0 

Komisja Gospodarcza 7 0 0 

Komisja Społeczna 5 0 0 

 

 Po omówieniu wszystkich projektów uchwał, radni przeanalizowali wniosek firmy 

Geckonet z Nowego w spawie podjęcia uchwały zwalniającej z obowiązku uiszczania opłat za 

zajęcie pasa drogowego lub obniżającej opłaty (załącznik nr 2 do protokołu).  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Przestrzennej i Inwestycji Marcin Hałas 

przedstawił radnym, jak wygląda sytuacja w chwili obecnej w tym względzie. Poinformował, 

iż ustawa z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych (t.j. Dz. U. z 2017 r., poz. 2222 ze 

zm.), nie daje możliwości całkowitego zwolnienia z opłat za umieszczenie urządzeń w pasie 

drogowym dróg publicznych. Przypomniał również, że wysokość stawek za umieszczenie 

urządzeń infrastruktury technicznej w pasie drogowym dróg gminnych na terenie miasta Skórcz 

określa Uchwała Nr XIV/71/2016 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 17 marca 2016 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz umieszczenie urządzeń w 

pasie drogowym, których zarządcą jest Burmistrz Miasta Skórcz. Zgodnie z w/w Uchwałą 

wysokość stawek przedstawia się następująco: 

1. za 1m2 powierzchni pasa drogowego dróg gminnych, zajętego przez rzut poziomy 

umieszczonego urządzenia: 

- urządzeń we wszystkich elementach pasa drogowego – 100,00 zł, z wyłączeniem pkt 2 i 3 

- urządzeń związanych z dostarczaniem wody i odprowadzaniem ścieków – 20,00 zł 
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- elementów infrastruktury telekomunikacyjnej – 20,00 zł 

Dodatkowo zgodnie z Uchwałą nr XXXV/181/2018 Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 

22 lutego 2018 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/71/2016  Rady Miejskiej w Skórczu z 

dnia 17 marca 2016 r. w sprawie określenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego 

oraz umieszczenie urządzeń w pasie drogowym, stawki te zostały obniżone o 50%, jeżeli 

urządzenie zostaje umieszczone poza jezdnią, tj. w obrębie chodnika, pobocza oraz innych 

elementów pasa drogowego. 

Kierownik powiedział, że analizując zapisy powyższych uchwał, zauważyć należy, że 

Rada Miejska w Skórczu już w 2016 r. zrobiła krok w celu ułatwienia rozbudowy sieci 

telekomunikacyjnych, w tym światłowodowych sieci telekomunikacyjnych, uchwalając 

preferencyjne stawki za umieszczenie tych urządzeń w pasie drogowym dróg gminnych.  

Jeśli chodzi o stawki opłat za prowadzenie robót w pasie drogowym, to dla dróg gminnych 

znajdujących się na terenie miasta Skórcz obowiązują następujące stawki, również przyjęte 

Uchwałą Nr XIV/71/2016  Rady Miejskiej w Skórczu z dnia 17 marca 2016 r.: 

1) jezdnia przy zajęciu jezdni do 50% jej szerokości – 8,00 zł/m2/dzień 

2) jezdnia przy zajęciu jezdni powyżej 50% jej szerokości – 10,00 zł/m2/dzień 

3) chodnik, ścieżka rowerowa, zatoka postojowa, plac utwardzony – 5,00 zł/m2/dzień 

4) pobocze oraz pozostałe elementy pasa drogowego – 2,00 zł/m2/dzień 

W tym przypadku wysokości opłaty mogą być zróżnicowane wyłączenie biorąc pod uwagę 

element pasa drogowego jaki jest zajmowany w celu prowadzenia robót. Nie ma możliwości 

zróżnicowania stawek biorąc jako kryterium rodzaj urządzenia jakie będzie umieszczone 

podczas prowadzenia tych robót. 

Po szczegółowy zapoznaniu się z wnioskiem firmy Geckonet oraz przeanalizowaniu 

obecnie obowiązujących stawek za zajęcie pasa drogowego, radni Rady Miejskiej w Skórczu 

jednogłośnie przyjęli stanowisko, by stawki za zajęcie pasa drogowego pozostały na obecnym 

poziomie. Na 13. radnych obecnych na sali obrad – 13. głosowało za pozostawieniem ww. 

stawek na obecnie obowiązującym poziomie.  

Kolejnym punktem obrad wspólnego posiedzenia komisji było wypracowanie planów 

pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Skórczu na  II półrocze 2019 roku.  

Projekt planu pracy Komisji Budżetu i Finansów przedstawiła jej przewodnicząca 

Barbara Graban.  
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W związku z brakiem uwag i innych propozycji co do przedstawionego projektu planu 

pracy, przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban zarządziła głosowanie nad 

jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Budżetu i Finansów na II półrocze 2019 r. – 6, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt planu pracy Komisji Gospodarczej przedstawił jej przewodniczący Roman 

Pietrzykowski (załącznik nr 3 do protokołu).  

W związku z brakiem uwag i innych propozycji co do przedstawionego projektu planu 

pracy, przewodniczący Komisji Gospodarczej Roman Pietrzykowski zarządził głosowanie nad 

jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Gospodarczej na II półrocze 2019 r. – 7, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt planu pracy Komisji Społecznej przedstawił jej przewodniczący Stanisław 

Eggert.  

W związku z brakiem uwag i innych propozycji co do przedstawionego projektu planu 

pracy, przewodniczący Komisji Społecznej Stanisław Eggert zarządził głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Społecznej na II półrocze 2019 r. – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła jej przewodnicząca Justyna Kreja.  

W związku z brakiem uwag i innych propozycji co do przedstawionego projektu planu 

pracy, przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Justyna Kreja zarządziła głosowanie nad jego 

przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 
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- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2019 r. – 5, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

Projekt planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił jej przewodniczący 

Adam Gawrzyał.  

W związku z brakiem uwag i innych propozycji co do przedstawionego projektu planu 

pracy, przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Adam Gawrzyał zarządził 

głosowanie nad jego przyjęciem. Wynik głosowania był następujący: 

- „za” przyjęciem planu pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na II półrocze 2019 r. – 4, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymujących się” – 0. 

W kolejnej części wspólnego posiedzenia komisji, Burmistrz Miasta Janusz Kosecki 

szczegółowo omówił sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że kratka na ulicy Ogrodowej jest zasypana 

piaskiem do samej góry. Burmistrz odpowiedział, że są jeszcze środki na czyszczenie krat, więc 

one będą jeszcze pewnie wyczyszczone.  

Radny Henryk Czarnecki pytał na jakim etapie jest planowana budowa parkingu przy 

poczcie? Burmistrz odpowiedział, że w tej chwili czeka na wycenę jednej z firm, gdyby trzeba 

to było zrobić w wersji tradycyjnej, czyli obejmowałoby to normalną kostkę, a nie taką, jaka 

jest zaproponowana w projekcie z podwójną warstwą tego kamienia i bez instalacji deszczowej. 

Mają zaproponować nam budowę sieci do wysokości pana M. na ul. Osieckiej. Okazało się, że 

ta druga wersja jest 30 tys. tańsza. To może niewiele, ale uzyskalibyśmy w ten sposób odcinek 

kanalizacji deszczowej. Teraz się zastanawiamy nad koncepcją, czy nie robić tego jednak z tą 

deszczówką, bo jest to perspektywiczne. Gdybyśmy kiedyś tam dalej Osiecką połączyli z 

przejazdem przez obwodnicę, to byśmy mieli do połowy Osieckiej deszczówkę.  

Rady Henryk Czarnecki pytał jaki jest przewidywany termin tych prac, na co Burmistrz 

odpowiedział, że jak będzie miał jeszcze jedną wycenę, to wtedy pójdzie do pana prezesa, żeby 

negocjować warunki współpracy przy finansowaniu tego zadania.  
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Radny Roman Pietrzykowski pytał, czy będzie organizowany w sierpniu wywóz 

odpadów wielkogabarytowych? 

Burmistrz odpowiedział, że w sierpniu pewnie nie, ale we wrześniu trzeba będzie zrobić 

zbiórkę. Zebrać to w kontener i na listę wywieźć do PSZOK-u, gdzie płacimy w tej chwili 

ryczałt, żeby tego naszego nowego PSZOKU nie obciążać. Myślę, że to we wrześniu zrobimy. 

Ogłosimy to, bo chcemy to zrobić w formie zbieranej. My będziemy zbierali, robili listę, 

żebyśmy wiedzieli kto, ile i czego oddał, żeby można to było bezproblemowo zdać.  

Radny Roman Pietrzykowski powiedział, że przy cmentarzu znowu powstaje hałda 

odpadów. Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że w ubiegłym tygodniu dzwoniliśmy do 

SUEZ-u, nie wiem, czy w tym tygodniu, ale przyjadą, żeby to wziąć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski pytał o to, czy na remont naszej 

tryfty można jakieś dofinansowanie otrzymać, czy nie bardzo? 

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że musimy to zrobić we własnym zakresie, a 

odnośnie porządku w tryfcie zostało wysłane pismo do właściciela nieruchomości. 

Przewodniczący Czapiewski wyraził nadzieję, że w przyszłym roku remont tryfty 

znajdzie się w planie budżetowym miasta, na co Burmistrz odpowiedział, że tryfta zostanie 

włączona do projektu.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Barbara Graban powiedziała, że komisja 

wpisze remont tryfty, jako propozycje zadań budżetowych na 2020 rok.  

Burmistrz Janusz Kosecki powiedział, że przede wszystkim trzeba zrobić fajny projekt, 

żeby to ładnie wyglądało. Tym bardziej, że młyn teraz też ładnie wygląda, ta rozbudowa bardzo 

fajnie tam idzie, więc tutaj też musi być dobry projekt. Doskonale Państwo wiecie, że przy 

remoncie tryfty konieczna jest przebudowa całej deszczówki. Tam są stare rury, jeszcze 

odwrotnie położone.  

Radny Stefan Wiśniewski pytał, jaki jest termin uruchomienia ogrzewania mieszkań w 

blokach?  

Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że jak rozmawiał z przedstawicielem firmy 

jakieś dwa miesiące temu, to mówił, że wrzesień – październik, więc myśli, że terminu 

dotrzymają. Jeżeli uda się skontaktować z wykonawcami do sesji, to zasięgnie informacji i na 

sesji przekaże ustalenia.  
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Radna Barbara Bukowska powiedziała, że 1 października będzie podpisanie 

dokumentów i będzie ciepło.  

Radny Stanisław Eggert pytał, czy coś się zmieniło w kwestii naszego nowego 

przedszkola? Burmistrz Janusz Kosecki odpowiedział, że nic się nie zmieniło. W tej chwili nie 

zapatrujemy się nawet tak daleko. Wiem, że w perspektywie roku następnego, ewentualnie 

2021 musimy to zacząć, bo nam się pozwolenie na budowę za chwilę skończy. Jednak wobec 

trudności i komplikacji finansowych, jakie będziemy za chwilę mieli, w roku następnym i w 

tym już tak naprawdę, to prosimy niebiosa, żebyśmy tylko oczyszczalnię w miarę finansowo 

pociągnęli i zrealizowali. W tej chwili kwestia postawienia takiego przedszkola to jest kwestia 

kilku miesięcy, maksymalnie roku, żeby takie przedszkole stanęło. Natomiast, jak 

rozmawialiśmy na komisji przetargowej, w pierwszej kolejności musimy zrealizować 

oczyszczalnię. Tutaj, na szczęście, jedną trzecią środków własnych otrzymamy od Gminy 

Wiejskiej, mamy 3,5 mln dofinansowania, 9,5 mln jest koszt, czyli 2 miliony dostaniemy z 

gminy, więc 4 miliony są nasze. Inwestycja ogromna. Oczywiście oczyszczalnię zrealizujemy 

i nie ma o czym mówić. Musimy pomyśleć, jak trochę tych mniejszych rzeczy zrealizować. 

Żeby te inne rzeczy też szły.  

Radny Henryk Czarnecki powiedział, że gro gmin robi na kredyt, na co Burmistrz 

powiedział, że my jakieś możliwości kredytowe mamy jeszcze w tej chwili.  

Radny Adam Gawrzyał pytał, czy straż wyczyści bajorko przy cmentarzu, na co 

Burmistrz odpowiedział, że rozmawiał z radnym Czarneckim odnośnie tego stawku i jest 

podobno środek, który zutylizuje te wszystkie trawy, które tam rosną.  

Radny Marian Firyn pytał, co stanie się z rybami z tego stawu po zastosowaniu takiego 

środka chemicznego? 

Radny Czarnecki wyjaśnił, że rozmawiał z panem, który twierdzi, że właściciel jeziora 

w Głuchym zastosował środek chemiczny, który zneutralizował te rośliny, a rybom się nic nie 

stało.    

Burmistrz powiedział, że te trawy są praktycznie w każdym stawie i mechaniczne 

wyrywanie nic nie daje, bo to w ubiegłym roku było wyrywane koparką.  

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że to powinno być dwa razy do roku zrobione. Straż 

tyle dostaje, to by tą łódką tam wjechała.  
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Burmistrz powiedział, że to nic nie da jak oni to z góry oberwą. W ubiegłym roku 

wyczyściliśmy ten staw. Wszystko było wydrapane, łącznie z ziemią i znowu wyrosło. Myślę, 

że ten sposób chemiczny będzie bardziej skuteczny.  

Radny Adam Gawrzyał powiedział, że miałby prośbę do policji, żeby w piątek, sobotę 

i niedzielę, trochę się zainteresowali się tym, co dzieje się na rynku maślanym. Był na lampach 

jakiś regulamin, już go nie ma. Brzydko to wyglądało, taki na lampach regulamin. Regulamin 

to tam powinien być, żeby tam pijaki nie wchodzili.  

Burmistrz powiedział, że po interwencji radnego Gawrzyała, na szybko taki regulamin 

został opracowany i powieszony na lampie, bo nic innego nie mogliśmy zrobić, natomiast 

regulamin na blaszce będzie zrobiony i tam postawiony. To było zrobione po pana interwencji, 

kiedy pan mówił, że tam osoba się niestety załatwiała.  

Radny Gawrzyał powiedział, że w piątek czy sobotę tam nie widzi policji. Nie wie, czy 

oni się boją? Tam są krzaki już takie wysokie, że siedzą tam i nie będę mówił, co robią, bo 

każdy wie. I wciąż te same osoby. 

Burmistrz powiedział, że krzaki będą usunięte, kiedy będziemy rozpoczynać prace 

związane z modernizacją rynku. Można już teraz wszystko wyciąć.  

Radny Gawrzyał powiedział, że druga sprawa jest taka, że ten Pawełek, dla mnie on nie 

jest szkodliwy, ale to, co ludzie tam mówią, że jak sobie wypije piwo, czy dwa, to już jest 

dramat, śpiewa do dwunastej. No przykro to mówić, ale chodzi i żebrze. I jeszcze sprawa ze 

Starogardzkiej 1. Ludzie tak mi napisali – ulica Gnojna, numer zachlapany. Nie ma tam numeru.  

Burmistrz odpowiedział, że Starogardzka 1 to jest wspólnota mieszkaniowa, a nie 

budynek komunalny. Wspólnota wzięła kredyt i wspólnota przeprowadziła remont tego 

budynku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Czapiewski pytał, kto powinien 

wyegzekwować numerację budynków? Może napisać pismo do wspólnoty, żeby taki numer 

zawiesiła na budynku.  

Burmistrz powiedział, że jeżeli wspólnota ma do nas pretensje, to ktoś się chyba nie 

poczuwa właścicielem, albo nie wie, co mówi.  
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Przewodniczący Krzysztof Czapiewski powiedział, że tutaj zgadza się z radnym 

Gawrzyałem, że zwraca się do włodarza, żeby jakieś pismo wystosować do wspólnoty, żeby 

taki numer został zamontowany. No trudno, żeby radny zaczął taką korespondencję prowadzić. 

Burmistrz zwrócił się do radnego Gawrzyała z wyjaśnieniem, że nie może mieć pretensji 

ktoś, kto wynajmuje mieszkanie komunalne i ma niewiele do powiedzenia. Ja bardzo 

przepraszam. Jest większość, która ma wykupione mieszkania i to oni zarządzają tym 

majątkiem. Oni podjęli decyzję o kredycie, o dużym kredycie, płacą duże pieniądze i my 

naprawdę nie wtykamy tam nosa.  

 W związku z brakiem dalszych spraw do omówienia, Przewodnicząca Komisji Budżetu 

i Finansów Barbara Graban zakończyła wspólne posiedzenie komisji o godz. 18.30. Protokół 

zawiera 13 ponumerowanych stron maszynopisu i 3 załączniki.  

 

 

                 Przewodniczący Komisji Gospodarczej 

               Roman Pietrzykowski 
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Skórcz, dnia 22.08.2019 r.  


